

DOI: 10.18572/2072-4438-2018-3-3-6

## Правовые и организационные основы осуществления оперативно-розыскной деятельности в помещениях, функционирующих в режиме следственных изоляторов

*Галахов Сергей Сергеевич,  
главный научный сотрудник  
Научно-исследовательского института ФСИН России,  
заслуженный сотрудник органов внутренних дел Российской Федерации,  
доктор юридических наук, профессор*

*e-mail: junior86@rambler.ru  
Orcid 0000-0001-5808-9683*

*Рассматриваются правовые основы оперативно-розыскной деятельности в помещениях, функционирующих в режиме следственных изоляторов. На основе задач, решаемых сотрудниками оперативных подразделений ФСИН, определяются некоторые организационные основы осуществления оперативно-розыскной деятельности в помещениях, функционирующих в режиме следственных изоляторов, нуждающиеся в совершенствовании. Предлагается авторское понятие организации осуществления оперативно-розыскной деятельности в помещениях, функционирующих в режиме следственных изоляторов.*

**Ключевые слова:** *помещения, функционирующие в режиме следственных изоляторов, осуществление оперативно-розыскной деятельности в следственных изоляторах, правовые основы оперативно-розыскной деятельности, организация оперативно-розыскной деятельности, сотрудники оперативных подразделений ФСИН.*

### Legal and Organizational Bases of Carrying out of Operational Search Activities in Premises Functioning as Pretrial Detention Facilities

*Galakhov Sergey S.  
Chief Research Scientist of the Research Institute  
of the Federal Penitentiary Service of Russia  
Honored Employee of the Internal Affairs Bodies of the Russian Federation  
Doctor of Law  
Professor*

*Legal basics of operational search activity in the rooms functioning in the mode of pre-trial detention centers are covered. On the basis of the tasks solved by the staff of operational divisions of FSIN some organizational bases of implementation of operational search activity in the rooms functioning in the mode of pre-trial detention centers needing improvement are defined. The author's concept of the organization of implementation of operational search activity of the rooms functioning in the mode of pre-trial detention centers is offered.*

**Keywords:** *rooms, pre-trial detention centers functioning in the mode, implementation of operational search activity in pre-trial detention centers, legal bases of operational search activity, organization of operational search activity, staff of operational divisions of FSIN.*